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Hidak, utak 
Csongrád megyében 
A KPM Közúti Igazgatóságának idei tervei 

Ahol az útépítések, -széle- Ugyancsak a külső válla- vényesen beágyazódik a bur-

•ítések, burkolatmegerősíté- lati megbízásokra szánt ősz- kolatba. 

sek évenkénti terveijtllomé- szegből fedtek négy szegedi A z ü j o n n a n széle.sített 

terekkel, negyzetineterek ut atepitesj költségeit. Ezek- u t a k v e d ő r é t e g e t i s k a p n a k > 

százezreivel, a felhasznait xő] lapunkban ma jd még a cementes stabilizációval 

S e z h e ° ő k n a i n o t t k é £ á í ' h e t e s e n is szólunk, most megerősített burkolatok asz-

méternyi útszakasz igen-igen a teljesség kedvéért említ- faltszőnyeget (14'J ezer 

kicsinek számít. Szemlélleté- iük, hogy a gyálai bekötő utat négyzetméteren), a kohósa-

sül mondjuk el ezt, a K P M hatméteresre szélesítik, a lakos eljárással készültek 

V U S ^ J S S S S k * úgynevezett itatott 

ugyanis csupán a József Al_ T i s z a P a r t é s a Nagykörút makadámbevonatot. A fo-

tila sugárút egyik kétszáz átépítése is az idei tervek- Jyamat már teljesen gépesí-

méteres darabjának aszfsl- ben szerepel. tett, s hasonlóképp egv há-
tozása került át az idei ter- . , , . , , , . . .'. .. ," , , 

vekbe, s ezt az elmaradást  A  k o z u t l 1 Oazgatosag dol- " ujitasnak köszönhetően 

is ellensúlyozták azzal, hogy gozóinak, üzemmérnökségei- tüntetik el a telente kelet-

1979-ben Csanádpalota bel- nefc „házi" kivitelezésében k e z ő kátyúkat is: az igaz-

területén terven felül lett összesen 115 ezer négyzet- gatóság gépészmérnökei 

v a l S n az i f a " g o n d S ^ I s 2 * i c s í - a S z f a l t k e v e r ő é s — 

készítésnek köszönhető, hogy tenek. Ennek a program- legítő berendezéseket szer-

az igazgatóság idei átépítési, nak néhány fontosabb téte- kesztettek, amelyek a téli 

burkolatmegerősítési és )e:afelgyői bekötőút nvolc, gyorsjavításra alkalmasak. A 

^ M S Í 2 . * a és Királyhegyes becslések szerint 13 ezer fon. 

KPM. közötti ut öt kilométere; na aszfaltra lesz szükség az 

Orosháza és Szentes között idén a kátyúk feltöltéséhez, s 

a tavaly megkezdett szélesi- hogy ez kevesebb a tavaly 

tés folytatása Nagymágocstg; felhasználtnál, jelzője annak, 

a csengelei bekötő út, s az fokozatosan javul Csongrád 

megyeha- megye közúti hálózatának 

Vállalati kivitelezőitől az 
Idén összesen 291 millió fo-
rint értékű munkát rendel-
het az igazgatóság, amely-
bői 10 milliót a telephelyek A „TÍTT-TI 
fejlesztésére, 201 milliót út- Árpadhalomtól 

építésre, SO milliót pedig 
hídépítésre fordítanak. A 
szentesi Tisza-híd építése 
folytatódik, s két kishíd is 
készül: a Sándorfalvát Zsom-
bóval összekötő úton három- s á v a l 

millióért, Kiskundorozsriián, 
a vasúti á t j áró után , a 

Ülésezett a megyei 
sepert 

r 

Értékelték öt év munkáját 
A Csongrád megyei k é p - szággyűlési ülésszakra ké- Ferenczi József (16-os v f e j 

viselőcsoport tegnap, szer- szülnek, hanem m e g v i t a t n a k makói térség). Takács Imré-
dén a népfront városi szék- o lyan kérdéseket, témákat, 
házában ülést tartott. A ta- a m e l y e k Csongrád m e g y e 
nácskozáson részt vett dr, társadalmi, politikai, gaz-
Per jési László, a megyei ta- dasági és művészet i életét 
nács elnöke, dr. Horváth is érintik. Igen hasznosnak 
Károlyné, a megyei pártbi- bizonyultak azok a 
zottság osztá lyvezető je és kozások, amelyeket 
Molnár Sándor, a Hazaf ias lyezve egy-egy üzemben, 
Népfront megye i bizottságé- vállalatnál, intézménynél 
nak t i tkára is. Juratovics 
Aladárnak, a megye i k é p v i -
selőcsoport vezető jének kő- hatták a szakmai k é r d é s e - Horváth 
szöntő szavai után a ket, és javas la tokat is tet-
képvise lök először m e g - tek a fe j lesztésekre, k ü l ö n - sokból, v é l e m é n y e k b ő l k i -
v i tat ták a következő. a böző megoldásokra. Pé ldául derült, hogy a v á l a s z t ó k ö r -
tavaszi országgyűlés ülés- igen n a g y jelentőségű vol t a zetekben a sajátosságod fi-
szakára a fe lkészülés teen- be lv ízrendezés helyszíni ta- gyelem bevételével 
dőit, m a j d értékel ték a z e l - nulmányozása , i l letve a 

né (3-as v k „ Szeged), K u -
rucz Marton Cl l - e s vk. , 
szentesi járás) . Mag Pál 
(10-es vk.. Szertíes), Papp 
Gy. Lászlóné CM-es vk. , 

tanács- Hódmezővásárhely), ' Valy-
kihe- lyon Aladárné (9-es* vk., 

Csongrád), Bibók Istvánné 
(6-os vk. , szegedi járás) o r -

tartottak. A képvise lők így szággyűlési képviselő. v a l a -
a helyszínen t a n u l m á n y o z - mint dr. Per jési László, dr. 

Károlyné és Mol-
nár Sándor. A fe lszó la lá-

ki a képviselők a 
alakül.iáic 

m u n k a -
m ú l t öt év m u n k á j á t . speciál is mezőgazdasági ter- módszert , ami természetesen 

A megye országgyűlési ™ e l é s i kérdéssel va ló fog la l - m á s Szegeden. V á s á r h e l y e n ; 
közas. vaav PüinoráHnn A V'41:1C7 

Sokrétű a képviselők köz-

megye 
képviselői igen hasznos te-
vékenységet fejtenek ki az 
országgyűlés különböző bi-
zottságaiban. A z o n b a n a 
tegnapi tanácskozáson k i -
derült, hogy e m u n k a j o b b 

életi munkája, és 
m e g b í z a t á s u k n a k csak a k -
kor tudnak eleget tenni, ha 

v a g y Csongrádon. A v á l a s z -
tók és országgyűlési k é o v i -

fontos selők kapcsolatának t ö b b 
f o r m á j a létezik, mint a f o -
gadónap, v a g y beszámoló. 

jól ismerik vá lasztókörzetük a m e l y e t k ü l ö n b ö z ő f ó r u m o -

tervek minősége A rendszeres k a r J k ibontakoztatására, i l le tve g 1 o n d j a j t „ . « eredményeit , kon tanácskozási közpon. 
l e i ve l ? . . i s i i u D i c i o n o i - . . . . . . . p lef fenr in i n t n r m a r i n v y l rpn_ f/UrH-an „ • Id i ioV A W n » 

tárig vezető út. A 

szerint 602 ezer négyzetmé- bantartáshoz hozzátartozik a 

terén érdesített felületet ala- közúti jelzések ál landó fel-

megismertetésére a z eddigi-
nél m é g n a g y o b b lehetőség 
van. Szóba került , hogy a z 

kítanak ki kőzúzalék szórá- ügyelete is: az útburkolati | egyes témák megvi tatásánál 

A kátyúsodást meg- jeleket például minden év-

akadályozó eljárás a jármű-  b e n  ú í r a kell festeni. Száz-

vehetők között nem örvend ezer négyzetméternyi útfelü-

Maty-ér fölött pedig 15 mii- t ú l n a g y népszerűségnek, ám letet vonnak be az idén is 

előfeltétele1 a n n a k . ^ h o g T f a kaviesfelverődés miatti fehér fű tekkel , s hogy tar-
vőre kétszer két forgalmi bosszankodás általában csak tosabb legyen, vastagabb re-
sávosra építhessék át magát néhány napig jogos, a kő- tegben. 
a Dorozsmai utat is. A KÉV zúzalék azután már végér- ' P. K. 

folytatja az idén a nagylaki 
határátkelőhely bővítését, 
ú jabb teherforgalmi sávok, 
kamionparkoló és a belvíz-
levezető csatorna fölött egv 
kishíd építésével. Nagylak 
és Csanádpalota között mind-
eddig csak vasúti összeköt-
tetés volt, az idén a hat mé-
ter széles ú j út nyolc kilo-
métere készül el, fénysorom-
pós vasúti átjáróval, jövőre 
pedig már a teljes közutat 
birtokukba vehetik a Csa-
nádpalotáról a kendergyárba 
j áró dolgozók. 

A 120 mil l ió forintos bur-

kolatmegerósítési program 

keretében az E5-ös űt Kis-

telek és Szeged közötti két 

szakaszán jelennek meg 

majd a munkagépek. Kiste-

lek belterületén két „öblös"' 

autóbuszmegállót alakítanak 

ki, s a 47_es úton — az al-

győi híd és Vásárhely között 

— sem zavarják má r sokáig 

az autóbuszok a folyamatos 

forgalmat, minden megállót 

öbölbe helyeznek át. A ko-

páncsi csárda előtt autópar-

koló, a túloldalon pedig le-

állósáv szolgálja majd a 

biztonságosabb közlekedési 

Egyenletesebb haladási se-

bességet tesznek ma id lehe-

tővé a 43-as úton Szeged és 

Szóreg között. építendő 

autóbuszöblök, s a burkolat 

megerősítése után simább 

lesz az út a k lára fa lva i csa-
tornahíd és Ferencsxúllús 
között. A Szarvad Szentes-

sel összekötő útnak a me-

gyehatár előtti tíz kilométe-

res szakaszát is megerősítik. 

Marosleié tői Vásárhely irá-

nyába pedig nyolc kilomé-

tert haladnak az útépítők az 

idén. Átépítik a Csongrád— 

igen hasznos a bizottsági t a -
gok vé leménye , javas lata , 
mert ők sokszor o közvéle-
mény állqspontját' • tükrözi! 
és a z a l ta lános tapaszta la-
tokkal kiegészít ik a s z a k é r -
tők szempontja i t . A megyei 
képvise lők évente nágyszer-
ötször üléseznek. amikor 
nemcsak a k ö v e t k e z ő or-

elegendő információva l ren-
delkeznek a megye, a z or-
szág gazdasági , polit ikai és 
társadalmi életéről. Jogos 
igény é p p ezert, hogy a m e -
gye polit ikai és társadalmi 
életének eseményein a k t í -
van v e g y e n e k részt, és ,igy 
segíthetik a tanácsok, nép-
trontbízottságok és más 

tokban tartanak. A k é p v i -
selők e lmondták, hogy ezek 
a találkozások nemcsak a 
véleménycserére alkalmasak, 
hanem jól szolgáljak tájé-
kozódásukat is, s így a l k a -
lom nyílik az igénvek m e g -
felelő rangsorolására,' a • k ö z -
életi. demokratisíriius é r v é -
nyesülésére. De igen g y a k -

társadalmi s z e r v e k tevé- r a n egyéni panasszal is f e l -
kenységét , i l letve m ó d j u k keres ik a vá lasztók k é p v i s e -

Minőség, munkafegyelem 
Á DÉLÉP szocialista brigádvezetőinek megbeszélése 

Az eredményeket és a ten-
nivalókat összegezte a DÉL-
ÉP szocialista brigádvezetői-
nek küldöttgyűlése, amelyet 
tegnap, szerdán tartottak' a 
vállalat munkásszál lójában. 
Az eseményen ott volt dr. 
Kakuszi László, a megyei 
NEB elnöke és Hering Ká-
roly, az ÉFEDOSZ munka-
társa is. 

Sípos Mihály, a DÉLÉP 
vezérigazgatója szóbeli ki-
egészítést fűzött az előre 
kiadott írásos anyagnoz. El-
mondta, a munkaverseny-
felajánlások teljesítésének is 
köszönhető, hogy a vaHalat 
a tervezettnél harminccal 
több, 2 ezer 781 lakást adott 
át tavaly. Kiemelkedő ered-
ményt ért el a szentesi ga-

v a n arra, hogy a különfé-
le ügyek, teendők intézésé-
hez m e g f e l e l ő támogatást 
k a p j a n a k . A képvise lők 
közéleti m e g b í z a t á s á n a k e l -
látásához a megyei , városi 
és járási pártbizottságok is e lvárásnak, 

lőilcet.. A panaszok • s z á m a 
és aránya kerületenként 
változó. 

A z e l m ú l t öt é v b e n a m e -
g y e országgyűlési képvise lő i 
jól megfe le l tek annak a z 

sok segítséget adnak. lasztók 
a m e l y e t a v á -
v é l e m é n v e i k b e n . 

A z értékelés kapcsán szót kérése ikben megfogalmaz--
kért dr. Komócsin Mihály 
(4-es választókerület . S z e -

tak. M u n k á j u k k a l 
rul tak s z ű k e b b 

h o z z á j á -
pátr iánk 

ged), a megye i pártbizott- gazdagodásához, a szocial is-
ság első t i tkára, dr. Petri 
Gábor (5-ös vk.. Szeged), 
Kangyalka Antal (15-ös vk. , 

| Makó), dr. Antalffy György 
(3-as vk., szegedi járás). 

ta építésben elért e r e d m é -
nyekhez. és eleget tettek 
annak a megbízatásnak, m e -
lyet az őket megválasz tó k ö -
zösségektől kaptak. 

Gyenes Kálmán felvétele 

üzemeltetőknek bosszúságot A felajánlások között sze-
bonasiló építésén dolgozó okozó hibák megszűnte ié- repel, hogy az idén egy böt. 

séért sokat tehetnek kollektíva; 22 nap alatt ké-
szítették el csúszózsaluzatos aeményezö szocialista 
technológiával a 18 darab, gádok is. 
egyenként 48 méter magas, s 

sa önmagában nem lett vol-
na elég a rendkívüli gyors 

a kez- csődét, két óvodát és három 
•bri- iskolát határidő előtt adnak 

át az építők. Csat lakoztak a 
Az eddigieknél is jobban Szik la i Sándor szocialista 

7.5 m é t e r . á tmérőjű , k ö r a l a - kel l támogatni az ú j í tó- brigád felhívásához, így már-
kú vasbetoncel lákat . A k o r - mozgalmat . T a v a l y 95 vá l - cius 22-án kommunista mű-
szerű technológia a l k a l m a z ó - lalati új í tónak, közel fé l szakot tartanak a v á l l a l a t -

mil l ió forintot f izet tek ki. nál. E z e n k í v ü l még két s z a -
Az idei brigád fölajánló- bad szombaton is dolgoznak, 

munkához . S z ü k s é g volt az sokban nagy teret kapott a A két plusz műszak m u n k a -
alapos szervezésre is. Ez munkaidő jobb kihasználása, bérét a vál lalat i lakásépítő-5: 
egyben jelzi, hogy a teehno- Sok még az igazolat lan a lapba f izetik be. 
lógiai f e g y e l e m javí tásával , hiányzás. A technológiai fe- A tanácskozáson döntöttek 
a műszaki, előkészítés szín-
vonalának emelésével, a gé-
pek jobb kihasználásával je-
lentősen csökkenhet az épí-
tési idő. Ezzel együtt nagy Erről 
ügyeimet kell fordítani a 

gyeleni j a v í t á s á v a l el kell a V á l l a l a t K i v á l ó B r i g á d j a 
érni. hogy csökkenjen 3z k i t ü n t e t á s e k odaí lé 'éséről is. 
üzemi balesetekből származó . . , . , . . 
, , , " . „ „ . . „ A tavalyi eredmenyeik a l a p -
táppénzes napok szama. , . 

beszélt d r . K a k u s z i ián 11 k o l l e k t í v * nyerte e l 
L á s z l ó is. A megyei N E B ta- ezt a c ímet V é g ü l m e g v á -is. A z átadott va ly i v izsgálata is b izonyí- i a s - t o t t á k azt a 15 küldőt-mtnosspre 

épületeke'-, sok olyan hiá-
nyosság észlelhető, am i a 

C s é p i közti út csongrádi át- [ görrdatla - m u n k a "követkerJ fegyelem és 
kelesi szakaszát is. 1 menye. A lakóknak és az seg miatt. 

totta. hogy jelpntős a mun-
kaidőkiesés. a la»a murtka-

a szervezetlen-

iet, aki a vá l la lat munká-
-ait képvise l ik az . igazgatói 
tanácsban. 

Keresettek 
a szegedi kukoricák 

Megindultak a vetőmagszerelven')én 

A D é l - A l f ö l d l e g n a g y o b b nagy a kereslet a Gabona*, 
ve tőmaggyárából , a z Á l l a t - termesztési K u t a t ó Intezet 
orvostudományi Egyetem szegedi újdonságai iránt. 
Hódmezővásárhely i Tangaz. 
dóságának fe ldolgozó üze-
méből megindultak a kuko-
ricát szállító szerelvények. 
A z üzemből, fennál lása óta, 
ezekben a hetekben kerül 
ki a legtöbb, 1 ezer 230 v a -
gon, k i v á l ó minőségű, f é m -
zárolt vetőmag. 

M á r a szapor í tóanyag 
megtermelésénél f i g y e l e m b e 
vették az érdeke l t nagyüzem 
m e k megvál tozott igényét : 
növelték, a rövid-tenyész-
idejű és a középérésű faj-
ták arányát, bővítve azok 
választékát is. T a l a j - és é g -
haj la l i adottságaiknak m e g -
felelően t izenki lenc k u k o r i -
c a f a j t a közül vá laszthatnak 
a gazdaságok. 

A megrendelésékből k i t ű -
nik. hogy a gazdaságok 
szakembere: ismerik a z 
egyes f a j t á k tulajdonságait 
és termelési receptjét , amit 
maguktól a növénvnemesí -
toktói kaptak. Különösen 

Ezeket ugyanis közte mesz-
tésbe kerülésük előtt sok 
é v e n keresztül rendszeresen 
bemutatták a-- ország m i n -
den részéből meghívot t 
g y a k o r l a t i s z a k e m b e r e k n e k 

A vásárhe ly i üzem m eg.-
kezdte az exportot is. 

Tűzeihár ítás 
A m a g y a l villamosenergia-

iparban az utóbbi 17 évben 
a tűzkárok értéke nem ér i* 
el az ágazat vagyonúnak egv 
ezrelékét. A helyzet az utób-
bi években tovább javult, és 
így az i p a r á g a nemzet kö-
öcszehasonlításban is kedve-
ző helyet foglal el a tűze! • 
hárításban — ál lapították 
meg szerdai tanácskozásukon 
az iparág szakemberei 
tűzvédelmi szervezetenek ak-
tivistái. 


